Tajikistan presents the Annual Drug Review 2021 
On 15 March, the Government of the Republic of Tajikistan organized an online side event on the margins of the 65th session of the Commission on Narcotic Drugs to present the “Review of the Situation on Narcotic Drugs in the Republic of Tajikistan for 2021”.
The event brought together representatives from UNODC, Drug Control Agency under the President of the Republic of Tajikistan, Ministries of Foreign Affairs of Central Asian countries, the diplomatic corps and international organizations accredited in Tajikistan, Embassy of Tajikistan in Austria, National Information and Analytical Center for Drug Control under the Cabinet of Ministers of the Republic of Uzbekistan, UNOV, UNAIDS, CSTO, CARICC, SCO, and others.   
“I would like to emphasize the important role of Tajikistan in addressing the trafficking of drugs, especially because of its long border with Afghanistan - one of the largest opium poppy-growing countries. Tajikistan is an active contributor to the regional counternarcotics efforts and plays an important role in promoting drug control cooperation. The review of the situation on narcotic drugs in the Republic of Tajikistan for 2021 is one of the elements to contribute to information and knowledge exchange in the region, and we encourage our partners to continue their efforts in developing information and analysis materials,” said Ms. Ashita Mittal, UNODC Regional Representative for Central Asia, who moderated the event. 
Major General of Justice Habibullo Vohidzoda, Director of the Drug Control Agency, made a presentation of the annual drug review for 2021. The policy of the Republic of Tajikistan in countering drug trafficking, efforts in the prevention of drug abuse and drug demand reduction, the counternarcotics activities of law enforcement agencies, relevant ministries and departments, public organizations, as well as related achievements and challenges were reflected in the review. 
Habibullo Vohidzoda, in his speech, noted that the problem of drug trafficking and smuggling is transboundary in nature, and it requires, first of all, the strengthening of state borders. He called on donor countries and international organizations to provide financial, technical and logistical assistance to the authorized agencies of the Republic of Tajikistan in strengthening the Tajik-Afghan border, given the threats emanating from Afghanistan.
The presentation was followed by an exchange of views and questions and answers. 

Таджикистан представил «Обзор наркоситуации за 2021 год» 
Правительство Республики Таджикистан 15 марта в рамках 65-й сессии Комиссии по наркотическим средствам организовало в режиме видеоконференции параллельное мероприятие, посвящённое презентации «Обзора наркоситуации в Республике Таджикистан за 2021 год».
В мероприятии приняли участие представители УНП ООН, Агентства по контролю за наркотиками при Президенте Республики Таджикистан, министерств иностранных дел стран Центральной Азии, дипломатического корпуса и международных организаций, аккредитованных в Таджикистане, Посольства Таджикистана в Австрии, Национального информационно-аналитического центра по контролю за наркотиками при Кабинете Министров Республики Узбекистан, Отделения ООН в Вене, ЮНЭЙДС, ОДКБ, ШОС, ЦАРИКЦ и др.
«Я хотела бы подчеркнуть важную роль Таджикистана в борьбе с незаконным оборотом наркотиков, особенно в связи с его протяжённой границей с Афганистаном - одной из крупнейших стран по выращиванию опийного мака. Таджикистан вносит большой вклад в региональные усилия по борьбе с наркотиками, играет одну из ведущих ролей в развитии и продвижении сотрудничества в области контроля над наркотиками. Обзор наркоситуации в Республике Таджикистан за 2021 год является одной из составляющих, способствующих обмену информацией и знаниями в регионе. Мы призываем наших партнёров продолжать деятельность по разработке информационных и аналитических материалов», - сказала в своём выступлении Ашита Миттал, региональный представитель УНП ООН в Центральной Азии, являющаяся модератором данного мероприятия. 
Генерал-майор юстиции Хабибулло Вохидзода, директор Агентства по контролю за наркотиками, сделал презентацию «Обзора наркоситуации в Республике Таджикистан за 2021 год». В настоящем обзоре отражена политика страны в сфере борьбы с незаконным оборотом наркотиков, профилактики наркомании, сокращения спроса на наркотики, показана осуществляемая в этом направлении деятельность правоохранительных органов и других соответствующих министерств и ведомств, общественных организаций, представлены результаты работы, а также встречающиеся в ней трудности. 
Хабибулло Вохидзода в своём выступлении отметил, в частности, что проблема незаконного оборота и контрабанды наркотиков носит трансграничный характер и её решение требует прежде всего укрепления государственных границ. Он призвал страны-доноры и международные организации оказать финансовую и материально-техническую помощь уполномоченным органам Республики Таджикистан в укреплении таджикско-афганской границы, учитывая угрозы, исходящие из Афганистана.
После презентации состоялся широкий обмен мнениями, участники получили ответы на все интересующие их вопросы. 


